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ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И 
КУЛТУРНО МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №26

от заседание на ПК по Образование, култура, наука и културно многообразие 
проведено на 3.11.2020г. от 10:00 часа

Днес, 03.11.2020г. се проведе заседание на Постоянната комисия по Образование, 
култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-жа Малина Едрева - председател на ПК ОКНКМ.
При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 13 общински 
съветници поради което заседанието може да бъде проведено. Списъкът на 
присъстващите членове на комисията е приложен към протокола - Приложение № 1.

Малина Едрева докладва проекта за дневен ред на заседанието, като го подложи 
на гласуване.

Общо гласували: 
в т.ч.:

13

За 13

Против няма

Въздържали, се няма

Комисията подкрепи проекта за дневен ред с 13 гласа “за”.

По т. 1 от дневния ред:

Доклад вх. № СОА20-ВК66-8553/15.10.2020 относно: Предоставяне на сграда и 
прилежащия и терен - публична общинска собственост за сграда -2 към детска градина 
№ 175 ," Слънчеви лъчи " за четири градински и 2 яслени групи с вносител - доц. д-р 
Тодор Чобанов - зам.-кмет на Столична община

Доц. д-р Чобанов докладът е за предоставяне на нова сграда на съществуваща детска 
градина с цел административна оптимизация.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.:

13



За 13

Против няма

Въздържали се няма

М. Едрева - за
Б. Бориславов - за 
Д. Антов - за 
А. Кръстева - за 
Д. Койчев - за 
В. Калановски - за 
Г, Стефанова - за 
Д. Вучев - за 
Д. Стаматов - за 
И. Виделов - за 
К. Паргов - за 
М. Паргов - за 
С. Колев - за

По т. 2 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-8484/14.10.2020 относно: Допускане на паралелки от I до XII 
клас под минималния брой ученици за учебната 2020/2021 г. в общинските училища на 
територията на Столична община с вносител - доц. д-р Тодор Чобанов - зам.-кмет на 
Столична община.

Доц. д-р Чобанов предлага да се допусне в периферията на общината, списък с училища 
където да се допуснат маломерни паралелки с цел гарантиране лесен достъп до системата 
на образованието.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.:

13

За 13

Против няма

Въздържали се няма

М. Едрева - за
Б. Бориславов - за
Д. Антов - за
А. Кръстева - за
Д. Койчев - за
В. Калановски - за
Г. Стефанова - за
Д. Вучев - за



Д. Стаматов - за
И. Виделов - за
К. Паргов - за
М. Паргов - за
С. Колев - за

По т. 3 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-5495/08.07.2020 относно: Създаване на временна комисия 
за обследване на недвижими паметници на културата на територията на Столична 
община и създаване на онлайн регистър чрез надграждане на съществуващите регистри 
и по-специално Регистър на паметниците в София (зууу^.гещзСегзоДа.Ь%) с вносители: 
Веселин Калановски и Михаил Паргов - общински съветници

Г-н Калановски индикира пред комисията, че целта на доклада е подкрепа на 
опазването на недвижимите културни ценности на територията на Столична община. 
След проведените работни срещи, представя се трети вариант на проекта за решение.

Г-н М. Паргов изчете пред комисията новия проект за решение както следва :
1. Възлага на районните кметове в шестмесечен срок да обследват състоянието на 
сградите със статут на културна ценност в техните райони. Шестмесечният срок започва 
да тече след като главният архитект предостави на районните администрации 
индикативен списък с НКЦ, както и протокол за обследване.
2. Възлага на Главния архитект на СО да предостави индикативен списък с НКЦ по 
райони, както и протокол за обследване.
3. Събраната информацията от районните администрации, по списъка от т.2, се 
изпраща на кмета на СО и до ПКОКНКМ към СОС, като за сгради в аварийно или силно 
влошено състояние, представляващи наследство в риск по смисъла на ЗКН, да бъде 
изпратена и на Главния архитект на СО с цел свикване на комисията по чл.73 от ЗКН за 
случаите, за които няма все още образувано административно производство.
4. Възлага на Столична община да съгласува с Министерство на културата 
изменения на Правилника на РИМ - София с цел създаване общинска публична база 
данни за недвижимите културни ценности.“

Г-н Б. Бориславов отправи поздравленията си към вносителите за положените 
максимални усилия за достигането до работещо решение подпомагащо опазването на 
културното наследство на столицата.

Доц. д-р Чобанов изрази задоволството си към вносителите, че благодарение на сложен 
диалог са успели да доведат до механизъм за допълнително опазване на културните 
ценности. Доц. д-р Чобанов отправи предложение за промяна на т.4 от Проекта за 
решение : „4. Възлага на зам.-кмета на СО по направление “Култура, образование, спорт 
и младежки дейности” да съгласува с Министерство на културата изменение на 
правилника на РИМ София с цел създаване на общинска публична база данни с НКЦ..“

В. Калановски и М. Паргов са съгласни с предложеното изменение.

Г-жа М. Едрева отправи благодарност за дискусиите и откритото работещо решение за 
опазването на културното наследство.



Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения нов проект за решение, неразделна част 
от настоящото становище.

Общо гласували: 
в т.ч.: 13

За 13
Против няма

Въздържали се няма

По т. 4 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-7532/15.09.2020 относно: Недостига на места в яслите и 
детските градини в Столичната община с вносител - Борис Бонев, общински съветник

Г-н Б. Бонев мотивира доклада с желанието проблемът с недостига на места в яслите и 
детските градини в София да бъде разрешен в кратки срокове, както и с нуждата 
районните администрации да водят точна статистика за децата във възраст за яслени 
грижи както и за прием в детски градини.

Г-н А. Асенов, експерт участвал при изготвянето на доклада, докладва пред комисията, 
че основната цел на доклада е преде гавяне на ясна и добре структурирана система за 
информация проследяваща недостига на места в реално време по административни 
райони и съпоставяне на информацията с новостроящия се жилищен фонд. Докладът 
предлага също така приспособяване на вече съществуващи сгради за детски градини и 
ясли както и освобождаване и приспособяване на сгради собственост на СО използвани 
за други цели.

Доц. д-р Т. Чобанов изказа становището си, че разглежданият доклад се припокрива в 
голяма степен с предложената тригодишна инвестиционна рамка за изграждане на 
детски градини както и че, предложените решения не са съвместими с информационните 
системи, с които разполага Столична община.

Г-н Д. Антов изказа мнение, че много от предложените решения в доклада са вече 
разглеждани.

Д-р А. Койчев се присъедини към становището на д-р Чобанов, като зададе въпрос към 
г-н Асенов как функционира системата в Нидерландия след като спомена, че е завъпшил 
висшето си образование в дадената държава?

Г-жа М. Едрева усилени мерки и взаимодействия между различни структури и сектори, 
с началото на въвеждането на информационната система за прием в детските градини е 
заложено. Тази програма е резултат на дискусии с оглед на обособяване на три основни 
мерки (кратко срочни, средно и дългосрочни). Призова г-н Бонев да се включи в 
предстоящите дискусии за промяна на правилата за прием в детските градини. Предлага 
да остане и да изслушат и вносителите на програмата за строителство в тригодишен срок.



Г-н Б. Бонев благодари за оценката на тона на доклада, като подпомагащ правещите се 
вече усилия за решаване на проблема с недостига на места. Указанията в доклада: 
събиране на информация, планиране и контрол представляват реални действия. 
Практиката показва, че районните кметове структурират информацията по настоящ 
адрес за броя на деца в различните райони. Данните по райони са ключови за насочването 
на инвестиционните намерения на СО и решението на проблема.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията не подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.:

13

За 3

Против 1

Въздържали се 9

М. Едрева - въздържала се
Б. Бориславов -въздържал се
Д. Антов - против
А. Кръстева - въздържал се
Д-р Койчев - въздържал се 
Калановски - за
Г. Стефанова - за
Д. Вучев - въздържал се
Д. Стаматов - въздържал се
Виделов - въздържал се
К. Паргов - въздържал се
М. Паргов - за
С. Колев - въздържал се

По доп. т. 1 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-8836/23.10.2020 относно: Приемане на Програма за 
строителство на детски градини 2021 - 2023 г. с вносители: доц. д-р Тодор Чобанов - 
зам.-кмет на Столична община, Дончо Барбалов - зам.-кмет на Столична община и инж. 
Ангел Джоргов - зам.-кмет на Столична община

Доц. д-р Чобанов представи мотивите за приемането на програма за строителство с 
тригодишен хоризонт. Увеличаването на обхвата на предучилищното образование е 
важен държавен приоритет. От няколко години се подготвят стъпките за обхващане на 
четири годишните. София е притегателен център за вътрешната миграция в страната. За 
периода 2016-2018г. недостигът в градинска възраст при кандидатите се приближаваше 
до нула. Същевременно се осъществи процес на редуциране на брой деца в група, който 
причини недостиг в ДГ и особено в яслена възраст. В доклада се посочени обобщени 
статистически данни. Програмата е насочена основно към ново строителство. В доклада 
е приложен в табличен вид цялата необходима информация спрямо всеки обект включен 
в програмата. Пряка полза в порядъка на 5000 -6000 места само в новопостроени детски 
градини.



Г-жа М. Едрева информира, че са получени последователни предложения на 
вниманието на СОС с оглед максималното разширяване на обхвата на деца в детските 
градини и яслена възраст.

Г-н К. Паргов призова за съсредоточаване към същината на въпроса за недостига на 
места в предучилищното образование и яслена възраст в София. Политическата група на 
БСП би искала да включи следните допълнения към програмата: 59 ОДЗ в Район 
Младост да се включи към доклада за обследване; в раздел „Градоустройствени 
процедури“ изграждане на нова детска градина в район Изгрев с индикативна стойност 
8 300 000 лв.; да бъде допълнен раздела „За проектиране през 2021г.“ с проектиране на 
нова детска градина с 10 градински и 5 яслени групи в УПИ1 за детско заведение квартал 
1 - УПИ 4 за детско заведение - квартал 1, район Изгрев с индикативна стойност 118 000 
лв. с ДДС. Г-н К. Паргов предложи разглежданият доклад да бъде гласуван следващата 
седмица с оглед на внасяне на допълнения и изменения включително и индикатори за 
напредък.

Доц. д-р Чобанов увери комисията, че разглежданата програма е динамичен инструмент 
подлежащ на актуализация и изменения. Част от индикаторите за реализация на 
програмата са посочени : брой групи, брой изпълнени обекти и др.

Г-жа М. Едрева предложи на комисията в срок до четвъртък, 5 ноември, включително 
да бъдат отправени предложения за допълнения и изменения на програмата като 
гласуването на доклада да се отложи за следващото заседание на комисията.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията отлага разглеждането на доклада.

Общо гласували: 
в т.ч.:

За

Против

Въздържали се

По доп. т. 2 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-9100/30.10.2020 относно: Утвърждаване на Съдържателен 
обхват , насоки за кандидатстване и параметри на Столична програма "Култура" за 
2021г.с вносители: доц. д-р Тодор Чобанов - зам.-кмет на Столична община, Веселин 
Калановски и Владимир Митов - общ. съветници.

Г-жа М. Едрева представи приоритетите и съдържателния обхват на Столична програма 
„Култура“ за 2021г. след анализ на ситуацията през 202Ог. с цел подкрепа на културния 
сектор в София. Основни елементи в документа са принципите на гъвкавост при 
организацията на събития, максимално използване на открити пространства, включване 
като допълнителен приоритет на съвременното визуално изкуство в публична среда.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:



1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 13

За 13
Против няма

Въздържали се няма

т. Разни
Г-н Д. Антов е внесъл доклад за приемане на празничен марш на град София - 
предложение на инициативен комитет оглавен от акад. А. Дончев, като постави пред 
комисията въпросите дали е разумно София да има химн и дали точно този текст и 
музика биха могли да изпълнят тази функция?

Г-н Б. Бориславов отправи предложение към г-н Д. Антов, ако счита, че трябва да има 
София химн, да внесе приниципен доклад без да индикираме конкретно произведение 
като бъде определен и протокол за избор на подобно произведение.

Г-н В. Калановски подкрепи казаното от г-н Б. Бориславов.

Г-жа М. Едрева подкрепи идеята за първоначална дискусия за нуждата от химн на 
София, а в последствие да бъде разписана процедурата за избор.

/
Поради изчерпване на дневния ред заседанието бе закрито.

Изготвил:
Костанца Иванова
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